
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 17. januar 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 437 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 437:  

”Ministeren bedes oplyse, om kommunernes tilkendelsespraksis i forhold til tilken-

delse af praktisk og personlig hjælp har ændret sig inden for de sidste 10 år, og om 

der er færre borgere som får tilkendt praktisk og personlig hjælp i dag end tidligere.” 

 

Svar: 

Kommunerne skal til enhver tid på baggrund af en individuel og konkret vurdering til-

dele den enkelte den hjælp og pleje, som der er behov for.  

 

Som det fremgår af min besvarelse på SUU alm. del – spørgsmål 432, mener jeg, at 

faldet i antallet af borgere, der visiteres til hjemmehjælp, formentlig i høj grad kan 

forklares med en række forhold, som eksempelvis at kommunerne i dag arbejder re-

habiliterende, at den sunde aldring betyder, at flere ældre kan klare sig selv samt 

kommunernes forbedrede muligheder for at benytte velfærdteknologiske løsninger.     
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